


K. Rinaldo:  Kas selline olukord üldse tekib? Millist trenni silmas peetakse?
E. Käosaar: Nad ei täpsustanud.
R. Tänav: Mis rühmast räägime?
E. Käosaar: Sipsikutest.
R. Tänav: Selle maja treeningud lõppevad 17.20. See on enne valverühma algust.
E. Käosaar: Meil oli info, et valverühm hakkab 17.15. Seetõttu tekkiski küsimus.
R. Tänav: 17.30 hakkavad valverühmad. Ainult jalgpall kestab kuni 18.30.
M. Mets: Meie rühma omadel hakkab 17.30 pihta jalgpalli trenn. 
R. Tänav: Treener tuleb lastele järele kell 17.15 ja helistab rühma kella. Kõik on kokku lepitud.
K. Rinaldo:  Treener vastutab lapse eest kuni lapse üle andmiseni vanemale.
M. Mets: Kas valverühmade pikkuse intervall on teada?
K. Rinaldo:  Jah, A-korpuses on igas rühmas kolm nädalat ja B-korpuses neli nädalat. 
Koolimajas on vaid Krõlli rühmas valverühm (õpetajad vahetuvad). Avatuks jääb 
muusikakoolipoolne uks. Iga rühm on õppeaasta jooksul kaks korda valverühm.
M. Mägi:  Kus see graafik näha on?
K. Rinaldo:  Rühmades.
L. Müür:  Kodulehele paneme ka.
M. Mets: Õpetajad võiksid selle info panna ka nädalaplaani kirja.
Lapsevanem: Kui on valverühma minek, siis see laps, kes läheb, peab kõik oma asjad kaasa 
võtma?
K. Rinaldo: Ikka jah. Kas selle kohta on veel küsimusi?
Hetkel käivad üks-ühele (mina ja töötaja) arenguvestlused töötajatega, et selgitada välja nende 
ootused ja saada tagasisidet seni tehtud töö kohta. Seni on väga hästi läinud.
M. Mets: Kas 35 inimest üksinda läbi teha ei ole palju? Isegi siis, kui teed 4 inimest kuus. 
Esimest korda on see võib-olla hea aga edaspidi võiks jagada inimesed ära näiteks 
õppealajuhatajaga.
K. Rinaldo:  Ilmselt ma teengi seda. Sellel aastal püüan ühele poole saada kahe kuuga. Teen 
kolm arenguvestlust päevas. See on väga vajalik nii mulle endale kui ka töötajatele. Igal aastal 
ma seda kindlasti ei jaksaks.
R. Tänav: Edaspidi on pedagoogid minul ja tehniline meeskond Liinal.
K. Rinaldo: Oleme käivitanud e-keskkonna ELIIS. Kolm nädalat oleme kasutanud.
A. Laanemaa: Kuidas õpetajad on vastu võtnud?
K. Rinaldo:  Igaüks kohaneb vastavalt võimetele. Kindlasti kõikidele õpitav. Lapsevanemaid me 
sellel õppeaastal ei kaasa.
Lapsevanem: Miks?
K. Rinaldo:  Uurisime teiste kogemuste kohta ja tulime järeldusele, et enne peab asja ise selgeks 
saama.
H. Merivald:  Kes järelevalvet teeb, et seda ka kasutatakse? Tihti on nii, et pakutakse uut 
lahendust ja antakse proovida aga reaalselt seda ei kiputa kasutama.
R. Tänav: Meil kasutatakse. 
K. Rinaldo:  Kaks nädalat õpetajad tutvusid ja vaatasid. Tehti ettepanekuid, et oleks meile 
sobivam. Need ettepanekud said juba ELIISi saadetud ja osa asju on juba meile sobivaks 
kohandatud.
R. Tänav: Hetkel ma plaane ja päevikuid ei kinnita, sest kui kommentaar kirjutada, siis 
kinnitada ei saa. Ei hakka õpetajaid praegu traumeerima. Las harjutavad.
K. Rinaldo: Oleme liitunud programmiga „Roheline kool”. Igal aastal valitakse kolm teemat 
millega tegeletakse süvitsi. Meie teemad sellel õppeaastal on prügi, jäätmed ja toit. 
Toidu poole pealt sai pikk samm edasi astutud menüüde osas. Tervishoiutöötaja on hetkel 
rasedus- ja sünnituspuhkusel ning jääb peale seda lapsehoolduspuhkusele. Tema asemele uut 
inimest ei võtnud. Selle asemel tellisime tervisliku toitumise spetsialistilt kuue nädala menüü 
koos retseptidega. Menüü hakkab korduma iga kuue nädala tagant. Saadan menüü tutvumiskes 
ringi käima (lisatud).
A. Laanemaa: See kehtib ainult lasteaia majas?
K. Rinaldo:  Just nii. Kooli menüüd meie muuta ei saa.
H. Merivald: Kui palju see senisest menüüst erineb?
K. Rinaldo: Oluliselt. 



L. Müür:  Vitamiiniampsud ja hommikused pudrud on samad, muu on täiesti teistmoodi.
K. Rinaldo: Õhtusöök on väga toekas nüüd. 
Loome töötajatele tunnustussüsteemi, et nad tunneksid end motiveerituna.
Tehnilisele personalile püüame välja võidelda 35 kalendripäeva puhkust.
M. Mets: Miks just nimetus „tehniline personal”?
L. Müür:  Minu arust tuli see valla poolt.
H. Merivald:  See on tõenäoliselt tulnud koolist.
K. Rinaldo:  Mentorluse rakendamine. Kui inimene tõstetakse ühelt ametikohalt teisele siis 
antakse talle ka mentor. Sama on uue inimese kohta, kes majja tuleb. Päris niisama vette ei 
visata. 
Personali arendamise poolte pealt. Tänu hoolekogule saame õpetajaid koolitada Ülle Kuusiku 
koolitusega käitumishäiretega lapsest reedel ja laupäeval, mitte laupäeval ja pühapäeval.
Samuti tuleb koostöös vallaga autistlikest lastest koolitus õpetajatele.
M. Mets: Kui palju lapsi reedeks jäi koondrühma?
L. Müür:  13.
M. Mets: Väga hästi. Kui tahta, siis saab. Võtke siis teadmiseks, et vajadusel saab jälle sellist 
võimalust kasutada.
K. Rinaldo:  Arenguvestlustel on selgunud, et õpetaja abid soovivad ka ennast koolitada. Teeme 
neile sisekoolituse Ülle kuusiku materjali põhjal. 
H. Merivald: Katsume ka edaspidi jätkata ülevallaliste koolituste läbiviimisega pedagoogidele. 
Huvi on suur ja see on soodsam. Aastas üks kindlasti. Millisel teemal oleks veel huvi, sellele 
peab mõtlema. Sellega on kiire. Minu idee oli teha koolitus tänapäeva lapse mõistmiseks.
K. Rinaldo:  Hästi. Mõtleme selle peale.
Plaanime sellel aastal osaleda Pärnumaa Töötukassa messil ja teha end nähtavaks. Võib-olla 
tulevad meile tööle noored inimesed õpetajateks.
Koostöö huvigruppide ja lastevanematega minu arust toimib väga hästi. Kuidas teile eilne laat 
meeldis?
A. Laanemaa: Vähe rahvast oli.
K. Rinaldo:  Infot ei olnud üleval kodulehel ja väljaspool maja. Rühmades oli.
K. Luik:  Rühmadesse jõudis info neljapäeva õhtul või reedel. 
H. Merivald: Teinekord saatke info valda Katariina Vaabelile ka, et see saaks Tori valla 
Facebooki üles.
K. Rinaldo:  Olen nõus, et infot oli vähe ja see jõudis hilja. Aitäh teile annetuste eest! Teist 
korda proovisime ja kogusime ronimispüramiidile 61 inimese käest 176 eurot. Küsiti ka 
arvenumbri kohta. Palju meil puudu jäi?
R. Tänav: Püramiid ise on 3200 eurot ja alus sellele umbes 2700.
K. Rinaldo:  Liina räägib, mida me soetama hakkame.
„Rohelise kooliga” seoses hakkame koos lastega prügi sorteerima. Läbi pikkade läbirääkimiste 
saime lõpuks paberi ja papi konteineri. Biojäätmeid kahjuks ära ei veeta. Planeerime soetada 
biojäätmete konteineri. Tänu vallale ilmselt ka saame. Saadud mulda kasutame kõrgpeenras.
Jääkmaterjale õpetajad väga usinalt kasutavad ja kõik läheb võimalikult palju uuesti ringlusesse.
Ressurssidest räägib Liina ja õppekasvatustegevusest Reine. Minu poolt kõik.

TEADMISEKS:
1.1. Sellel õppeaastal lapsevanemaid ELIISi kasutamisse ei kaasata.
1.2. Valverühmad hakkavad tööle oktoobrist.
1.3. Valverühmade graafikuid näeb rühmades ja lasteaia kodulehel.

2. Kodukorra seire läbiviimise tulemused (H. Merivald)
KUULATI:
M. Mets: Lasen enne Hervel ära rääkida, ta peab varsti lahkuma.
H. Merivald:  Tutvustan kodukorra seire läbiviimise tulemusi. Valimis oli Are Kooli Suigu 
Lasteaed. Väga suuri puudusi ei olnud. Saatsin selle teistele lasteaedadeel laiali, et nad saaksid 
seda enda kodukorraga võrrelda ja teha vastavad korrektuurid. 



Are näites toodi välja lahtioleku aeg. Neil on kodukorras sätestatud riigipühadele eelneval päeval
lühendatud tööpäevad. KELSi järgi teeb seda hoolekogu ettepanekul vallavalitsus. See ei ole 
lasteaia enda pädevus. Me suhtlesime ja vaidlesime ka HTMiga.
L. Müür:  Need päevad tulevad ju seadusest. Neid ei peagi reguleerima.
H. Merivald:  Seda ma ütlesingi, et kuna see tuleb välja teistest õigusaktidest, ei ole tarvis seda 
eraldi reguleerida. HTMi seisukoht on, et vallavalitsus võiks selle siiski kehtestada. Saatsin laiali
märgukirjad, et kui teil on hoolekogu ettepanekul lühendatud tööpäevad, siis saatke need mulle 
ja saame korralduse valmis vorpida.
K. Rinaldo:  Kas me räägime enne jaanipäeva ja enne jõule jne päevadest? Kas siis, kui 
hoolekogu seda ettepanekut ei tee, töötame rõõmsalt edasi tavalisel ajal?
H. Merivald:  Sa ütlesid mulle, et teil ei olegi lühendatud tööpäevi, kui helistasid.
K. Rinaldo: Seadusest tulenevad tööpäevad ikka on. Muid ei ole.
H. Merivald:  Ma tahan selle kohta ikkagi hoolekogu ettepanekut saada. Muidu ei saa korraldust 
teha. Põhjenduseks toodi see, et kui lapsevanem kaebab, et miks lasteaed on kinni ja miks ma ei 
saa tuua oma last lasteaeda kui ma käin graafikuga tööl, olgugi et on lühendatud tööpäev. 
L. Müür:  Tema tööpäev on ka lühendatud ju.
H. Merivald:  Ei pruugi olla, kui ta töötab näiteks politseis või kiirabis. Lasteaia mõte on, et 
inimesed saaksid tööl käia. Teeme ühtse korralduse, et vallavalitsuse otsusel suletakse 
lühendatud tööpäevadel valla lasteaiad varem.
M. Mets: Kui minul on 3 tundi lühem tööpäev, siis lasteaeda jõuan ikka umbes pool tundi 
hiljem. Me ei saa siis ju lasteaiale panna kirja 3 tundi, vaid 2,5.
H. Merivald: Kui hoolekogu otsustab, et lühendatud tööpäevi ei ole, siis ei olegi.
K. Rinaldo:  Kas vald maksab siis õpetajatele ületunnid kinni?
H. Merivald:  Just nii.
K. Rinaldo: Meil suletakse lasteaed lühendatud tööpäeval 15.30. Inimene, kes töötab tavalisel 
päeval 8-16, lõpetab lühendatud päeval kell 13 ja jõuab lapsele ilusasti järele.
A. Laanemaa: Kas ma sain õigesti aru, et Eesti Vabariigi seaduses on reguleeritud, et 
lühendatud tööpäevadel on lasteaed varem kinni?
H. Merivald: See ei ole nii. Seal on reguleeritud töötajate tööaeg. Asutust ei saa kinni panna.
A. Laanemaa: Kuna kõik ei tea töö- ja puhkeseadust peast, võiks kodukorras kirjas olla küll, et 
lasteaed suletakse nendel päevadel varem.
H. Merivald:  See läheb kodukorrast välja sest lasteaial ei ole õigust seda kehtestada kodukorras.
Info, kas lasteaed on lahti või kinni, läheb lihtsalt kodulehele üles. Vald aga saab vastavasisulise 
korralduse teha.
M. Mägi:  Kui vallas on näiteks suur tööstus, on vallale vajalik hoida lasteaed pikemalt avatud.
H. Merivald:  Järgmise asja koha pealt tuleb teil ka oma kodukorda kõpitseda. KELSi järgi peab 
kodukorras olema laste ja lasteasutuse töötajate vaimset ja füüsilist turvalisust ohustavate 
olukordade ennetamise, neile reageerimise, juhtumist teavitamise, nende juhtumite lahendamise 
meetmete rakendamise kord.
M. Mets: Kas selle jaoks peab eraldi korra tegema?
H. Merivald: See kord peab olema kodukorra sees.
L. Müür: Kas seda eraldi ei või teha? See teeb kodukorra hirmus pikaks.
K. Rinaldo:  Me panime selle muidu lingina.
M. Soolo: Saab panna viite.
H. Merivald:  Ei, see peab olema kodukorras sees.
R. Tänav: Kes seda siis lugeda viitsib?
H. Merivald:  Are kodukorra tähtaeg on 30.10.2019. Võin lohutuseks öelda, et seda ei ole ühegi 
lasteaia kodukorras. On vaid viide „Hädaolukorras tegutsemise plaanidele”. 
Are kodukorras oli punkt, et lasteaia töötaja ei anna last üle ebakaines olekus vanemale või 
võõrale. Sellele peaks järgnema mida edasi teha. Tegelikult peaks lasteaia töötaja teavitama 
sotsiaaltöötajat või lastekaitse ametnikku.
Meil on käimas haridusvõrgu uuring, mis lasteaedasid puudutab vaid rahvastiku prognoosi osas 
kuni aastani 2035. Tulemustest räägitakse haridus- ja noosoo komisjonis (kutsume ka 
haridusasutuste juhid) ning volikogus. Prognoosist tuleb välja, et Saugas rahvastiku arv 
suureneb, Toris ja Ares jääb samaks ning Sindis väheneb. Tulemused lähevad üles ka kodulehele
kõigile tutvumiseks.



Vaadake Innove meetmeid, mis on üleval. Rahataotlused ei ole tähtaegadega piiratud. Toetusi 
koolitusteks saab küsida kuni raha jätkub. See on 100% abikõlbulik, mis tähendab, et 
omafinantseeringu osa ei ole. Aruandluse pool on väga lihtne (esitad allkirjadega ürituse 
registreerimislehe ja päevakava). Mainitud on ka hoolekogu kaasamist. Hoolekogu ise toetuse 
taotlust esitada ei saa ainult asutus. Võib teha mitu asja (näiteks õppereisid). Eesmärk peab 
olema 100% täidetud. Kui ütlete, et osaleb 20 õpetajat, siis peab see nii olema. 
L. Müür: Kui mul on kirjas 20 inimest ja mari ei tule, võib tema asemel tulla Malle ja kõik on 
korras?
H. Merivald:  Just nii.
M. Mets: Tahan valda tänada kiire reageerimise eest, et Tööstuse tänava parkla sai tolmuvabaks.
L. Müür: Veevaba see kahjuks ikka veel ei ole. Vihma ajal on seal bassein. Seda käidi küll 
vaatamas ja uurimas aga tegusid ei järgnenud.
M. Mets: Väidetavalt saab see korda alles siis, kui toimub mingi suurem tegemine. See pidavat 
väidetavalt olema projekteerimise viga.
L. Müür:  Seal on teine teema veel. Olete kindlasti märganud, et suure värava kõrval on metallist
alus. Meil juhtus seal isegi avarii, kus inimene sai kannatada. Sissevajunud asfaldi all on 
soojatorustik ja ma usun, et seda kõike remonditakse korraga.
M. Mets: Selle koha peal oli eelmine aasta mitu korda auk.
Herve, kas saaksid vallas küsida, et kas see soojatoru, mis aia taga jookseb, oleks võimalik 
kuidagi maa alla panna.
H. Merivald: Räägin Jüri Puustile.
R. Tänav: Üks murekoht on veel. Lasteaia õueala valgustus ei kannata üldse kriitikat. 
L. Müür:  Sealne valgustus on liiga nõrk. Räägin sellest kindlasti ise ka Jüri Puustiga.
K. Rinaldo:  See pärsib laste õhtuseid õuesolemisi.
H. Merivald: Kõik arengukava teemad on mul silma alt läbi jooksnud ja kirja pandud.
M. Mets: Käisin arengukava tutvustamisel kohal. Lauri rääkis väga huvitavalt aga sellisel kujul 
arutelu oli mõttetu. Ma eeldasin, et vald on need ettepanekud läbi töötanud ja ütleb oma 
arvamuse nende kohta. Kahjuks ei saanud vastuseid oma esitatud ettepanekutele ega kuulnud ka 
teiste omi.
K. Luik:  Kas selle koolimaja juures oleva mänguväljakuga ka kusagile edasi mindud?
M. Mets: See läkski arengukava ettepanekuna kirja.
H. Merivald:  Meil käis koolitaja rääkimas ettevõtlikust koolist. See puudutab rohkem koole aga 
on samas mõeldud ka lasteaedadele. Jätan teile voldikud. Kuna te olete juba „Rohelise kooli” 
programmiga liitunud, siis sellest piisab. Minul kõik.

TEADMISEKS:
2.1. Lühendatud tööpäevad tulevad hoolekogu ettepanekul valla korraldusega.
2.2. Kodukorda tuleb lahti kirjutada laste ja lasteasutuse töötajate vaimset ja füüsilist turvalisust 
ohustavate olukordade ennetamise, neile reageerimise, juhtumist teavitamise, nende juhtumite 
lahendamise meetmete rakendamise kord.
2.3. Kodukorra korda tegemise tähtaeg 30.10.2019.
2.4. Kasutada Innove toetusi koolituste läbiviimiseks.
2.5. Ettepanek viia lasteaia kõrvalt kulgev soojatoru maa alla.
2.6. Informeerida valda lasteaia õueala viletsast valgustusest.

3. Sindi Lasteaia 2019/2020 õppeaasta tegevuskava õppekasvatustegevus
KUULATI:
R. Tänav: Mina siis jätkaks. 
Eelmise aasta põhieesmärgiks oli meil loovmäng. Sellel aastal jätkaksime ehitusmänguga. Meil 
on rühmades palju ehitusmaterjali, legolauad. Legodega ehitamine arendab lapse 
peenmotoorikat. Tänapäeva laste jaoks väga oluline., et aju areneks. Lapsed peaksid oskama 
konstrueerida erinevas suuruses ehitisi nii vabas vormis kui ka plaani ja juhendi järgi. See on 
seotud ka mina ja keskkond valdkonnaga, sest meie linnapildis on eramajad, korrusmajad, 
tööstushooned, kauplused, kirik. Et laps oskaks ehitada, mida jalutuskäigul näeb.
Teine eesmärk on tõhustatud tuge vajavate laste kaasamine rühma tegevusse. Tegevuskavasse 
kirjutasime erivajadusega lapsed, sest tõhustatud tugi võib jääda arusaamatuks. Tõhustatud tuge 



vajavad need lapsed, kes ei saa mõndade asjadega väga hästi hakkama ja ka need, kes saavad 
väga hästi hakkama. Järeleaitamist vajavate laste jaoks lõime tõhustatud toe meeskonna, kuhu 
kuuluvad meie maja kaks logopeedi, tugiisik, mina ja direktor. Varajane märkamine on väga 
oluline. Kui õpetaja märkab mingit last ja annab sellest meeskonnale teada, hakkab kohe pihta 
koostöö rühma ja tõhustatud toe meeskonna vahel lapse toetamiseks. 
Lasteaias tuleb arendada kõiki pooli. Kõik, mis õpetatakse lapsele kuni 5. eluaastani, on kogu 
eluks. Mida õpetatakse hiljem, võib olla juba hiljaks jäänud.
On väga oluline, et lapsed õpiksid omavahel suhtlema. Kui kõne ei ole, räägitakse kätega.
K. Rinaldo:  Käitumishäirega laps tuleb nutitelefonist. Ta ei oska ennast väljendada, tal pole 
kannatust ja lähevadki käed käiku. 
R. Tänav: Kui laps oskab rääkida ja oma tundeid selgitada, on elu palju lihtsam. 
Poiste jaoks on kehalise kontakti mängud väga olulised. Kahjuks meil ei ole praegu võimalust 
võtta majja müramisõpetaja (mees). Paaris eralasteaias on need olemas. 
M. Mets: Kas tal peab kvalifikatsioon ka olema?
R. Tänav: Ma nii kaugele ei ole uurinud. Kas tahad tulla?
M. Mets: Mõtlesin, et meil siin isasid küll ju. Mis see siis ära pole teha kamba peale. Kas sa 
uuriksid seda palun? Ma saaksin töö juures võtta „Red mani” kostüümi, mida kandvat inimest 
saab taguda, ilma et ta viga saaks. Lepime siis ka kokku, et selline tegevus on lubatud ainult 
selles ruumis ja ainult sellel ajal.
R. Tänav: Uurin.
Tõhustatud toe meeskonna loomise mõte tuli peale seda, kui olime saanud valla poolt väga hea 
kaasava hariduse koolituse. 
Muidu läheb meil elu ikka samamoodi edasi. Meil on mina ja keskkond, keel ja kõne, kunsti, 
liikumise ja muusika valdkonnad. Õppekava on vanuserühmade järgi. Käime ikka aastaringi 
(sügis, talv, kevad, suvi). 
Kord kuus on teatrietendused. Suuremaid lapsi (alates 4-5a) katsume majast välja viia, päris 
pisikesi ei vii.
Õppekava me praegu ringi tegema ei hakka, sest 2020 pidi tulema kardinaalselt uuendatud 
õppekava. Minu poolt kõik.
Rahaasjadest räägib Liina.

4. Ülevaade suurematest investeeringutest, mis tehtud, mis plaanis
KUULATI:
L. Müür:  Räägin teile, mida me 2018/2019 õppeaastal ära tegime.
Suurim asi, mis sai ära tehtud, olid liivakastid. Aitäh kõigile, kes tegelesid ja osalesid! Küsisime 
11 715 eurot, liivakasti äärteel ja moodulitele kulus 9800. 14 välisplaati oli vaja juurde tellida, 
sest hanke võitja saatis nii palju, kui küsisime. Nad üle ei hakanud täpsustama, et äkki jääb 
puudu. Neid me veel hetkel ootame. Liivale kulus 500 eurot. Liivakasti katted tegime 
peenravaibast, mille 100 m rull maksis 140 eurot. Kui oleks tellinud kusagilt firmast katted, 
oleks üheteistkümne katte hind olnud 2500 eurot. 
Lapsevanem: Kuidas need kinnitatakse?
L. Müür: Peenravaiba külge on klambritega kinnitatud lauad, mis oma raskusega ei lase kattel 
minema lennata.
E. Käosaar: Kas Leonidi käru jäi terveks?
L. Müür: Jah, jäi küll.
Teine teema, millega rinda pistsime, oli akende vahetus. Välja vahetati 12 akent. Vahetuse 
põhjuseks olid tervisekaitse nõuded. Osades rühmades ei olnud aknad piisavalt avatavad. Lahti 
sai teha vaid akna ülemise osa, mis ei taganud rühmade piisavat tuulutust. Et maja välisilme 
oleks ühesugune, tuli vahetada ära lisaks ülemisele korrusele ka alumise korruse aken. 
M. Mets: Kas Päästeamet tegi täna reidi ka meie lasteaeda?
L. Müür:  Ei teinud. Meil käidi eelmisel aastal ja siis paluti ära vahetada muusikasaali ja 
liikumissaali võtmega avatavad lukud ning asendada need seestpoolt liblikaga avatavate 
lukkudega. Rühmade riietusruumi ja rühmaruumi vahelistele ustele sai keeratavate lukkude 
asemel ette pandud nn pimedad.
Oktoobri alguses tuleb meil kindlasti tuletõrjeõppus. Ärge ehmatage, kui laps tuleb koju ja 
räägib, et täna  lasteaias oli lärm ja maja põles.



M. Aluste: Kas te teatate ette, kui häire tuleb?
L. Müür: Ei, sest siis ei ole sellel asjal mõtet.
Kuna enne praktilist õppust on meil tavaliselt ka teoreetiline osa, siis enam-vähem on ikka teada,
millal õppus tuleb.
Akendest veel nii palju, et algselt oli meil selle tarbeks planeeritud 6500 eurot. Tegelik 
maksumus oli hoopis 8080 eurot ja puuduva osa saime lisaeelarvest ilusasti juurde. 
Lisaks neile investeeringutele kulutasime ja soetasime eelmisel õppeaastal: ventilatsiooni 
puhastus 1150 eurot (iga-aastane teema), ostsime uue pesumasina (vana oli katki ja remontida 
enam ei saanud) 1765 eurot, ühe nõudepesumasina 400 eurot. 
Saime PRIA projekti kaudu (3371 eurot, 670 eurot käibemaksuosa tuli ise maksta) kõrgpeenra, 
viljapuud, mahlapressi ja mulla kõrgpeenrasse ning puudele. Lisaks soetasime 240 euro eest 
sildid (mis rühm, millise rühma oma) puude juurde, tüvekaitsed ja muu pisimaterjali. Silte veel 
hetkel üles pannud ei ole. 
Eelmise aasta tegevuskavas on kirjas veel ka sisetreppide remont. See jäi ära, sest ma ei saanud 
mitte kusagilt ühtegi hinnapakkumist. Selleks õppeaastaks me seda ei planeeri, sest meil on teisi 
tähtsamaid asju. Treppide remonti me siiski päevakorrast päris maha ei võta. Treppide remondi 
all pean silmas treppide katmist ühe teatud materjaliga, mis kergendab nende puhastamist ja näeb
ilusam välja.
Mul oli kirjas ka tuletõkkeuksed kolmele rühmale. See jäi samuti tegemata. See ei ole ka 
kriitiline. Nende vahetamise mõte oli pigem see, et praegused pappuksed kostavad liialt läbi ning
segavad väikeste und. Tänaseks on selge, et olemas on ka helikindlad uksed ning me panustame 
ilmselt pigem nendele. Midrilinnu rühmale paneme siiski ette ühe korraliku metallist tuletõkke 
ukse, et see terve püsiks.
Uue õppeaasta plaanidest. Soovime õue paigaldada majajuhi (rühmad vahetatavad) kahe 
sissepääsu keskele mõlema maja ette, et tulijale oleks selge, kuhu ta minema peab. Siseruumides 
ei ole selleks sobivat kohta. 
K. Rinaldo:  Märgistame ära ka A ja B-korpuse.
L. Müür:  Kööki tahame soetada pottide pesemise masina koos köögi sanitaarremondiga. Masin 
koos uue valamu, segisti ja paigaldustöödega maksab umbes 5500 eurot. Sinna juurde tuleb veel 
sanitaarremont. Eesmärk on vähendada käsitööd, sest menüüd muutuvad kapitaalselt ja 
olemasolevad valamud on väga sügavad.
Suuremad asjad, mis hakkavad käima läbi hangete on B-korpuse otsasissepääsude varikatuste 
remont, mida ajame Jüri Puusti kaudu; vihmavee süsteemide renoveerimine (sissepääsude kohal 
olevate varikatuste rennide välja vahetada jne); fassaadiparandused; biojäätmete konteiner (700 
eurot + km, et saaks prügikulusid vähendada); kiikede alla turvamatid; ronimispüramiid.
M. Mets: Kas see tuleb laeva asemele?
K. Rinaldo: Ei, laev jääb alles.
L. Müür: Mul on väga hea meel, et vallas on olemas väga asjalik IT-spetsialist ja et ta on 
töötanud (minu arust) algusest peale. Tema sõnul on meie maja arvutipark üks valla hullemaid. 
Seetõttu on arvutipargi uuendamine väga päevakorral. Loomulikult ei ole meil jaksu kogu 
arvutiparki korraga välja vahetada, vaid teeme seda jõudumööda. Küsimusi?
M. Soolo: Osad fonolukud ei tööta.
L. Müür: Kas mure on rohkem selles, et ei kuule või uks ei avane?
M. Soolo: Mõlemad asjad.
L. Müür:  Kui ma rühmast infot ei saa, et see ei toimi, siis ma ei tea. Triger paigaldas need meile
ja on aidanud mure korral. Tegelen sellega.
M. Mägi: Kas uus menüü on kusagil teises lasteaias järele proovitud?
L. Müür: Kahjuks me tõesti ei saa seda au endale võtta. Kohila lasteaed Sipsik on seda menüüd 
kasutanud juba mitu aastat. Järgmise kolmapäeva üldkoosolekul tuleb sellesama lasteaia kokk 
meile sellest menüüst rääkima. Soovitan soojalt osa võtta. Saate otse küsida.
M. Soolo: Mis ajast uus menüü kasutusele tuleb?
L. Müür : Plaan on alustada oktoobrist. Ei julge lubada, et kohe esimesest, sest ühe nädala kohta 
on 31 tehnoloogilist kaarti ja ma olen praeguseks hetkeks jõudnud sisestada kuus. Menüü tuleb 
ka edaspidi rühmadesse ja me anname teada kui alustame. Menüü peal oleva nimetuse järgi võib 
tunduda, et on täiesti uued toidud, sest need on lahti kirjutatud aga tegelikult on need suhteliselt 
tavalised. Iga nädala lõpus on kirjas soovitused koduseks õhtusöögiks.



K. Luik:  Aga kui laps ei söö?
L. Müür:  Ega laps end nälga jäta. Küll ta harjub.
A. Laanemaa: Kas toiduraha tõuseb?
L. Müür:  Ei tõuse. Menüüde tellimise nõue oli, et toiduraha ei tõuse. Minu arust jäi isegi veel 
väike varu.
K. Luik: Millal koolimaja rühmi kütma hakatakse? Hommikul oli päris jahe.
L. Müür:  Lasteaias ja koolis hakatakse varem. Lõuna ajal olid radiaatorid juba soojad.
R. Tänav: Rahast siis veel, et meie laste näppude vahelt käib läbi 3500 euro eest materjale 
käeliseks tegevuseks aastas pluss paari tuhande eest mänguasju.
K. Rinaldo:  Hetkel käivad meil läbirääkimised, et saaksime siseterviseraja lastele. Kahe maja 
vahelisse koridori.
A. Laanemaa: Kas lapsed jõuavad enne trenni süüa?
R. Tänav: Õhtusööki pakutakse kell 15.45 ja 16.15 algab trenn. Jõuavad ikka. Teatripäevadel 
nihkub söömine.

5. Jooksev info (lähiajal eesootavad sündmused, tagasivaade suveperioodile)
KUULATI:
M. Mets: Parkla asi sai läbi räägitud. Kooli juures asuv mänguplats sai arengukavasse 
ettepanekuna esitatud nii lasteaia kui ka kooli poolt, lisaks ka minu enda poolt.
20.09 on vaba reede.
25.09 on üldkoosolek kell 17. Kairi räägib uuest menüüst laias plaanis.
K. Rinaldo:  Kokk räägib täpsemalt.
K. Luik: Kas kellelgi on veel probleem sellega, et süües lasteaias tugeva õhtusöögi ei taha ta 
kodus süüa, kui söök valmis saab aga samas enne magamaminekut on väga näljane? Mulle 
meeldiks, kui ta ei sööks õhtusööki, siis ta sööks kodus paremini ja äkki jääks ka hilisõhtune 
näljendamine ära..
L. Müür:  Kas koolis on sama mure? Koolis on tugevamad õhtusöögid kui lasteaias. Kui soovite,
võite õhtusöögist loobuda. Ei ole kuulnud, et keegi oleks kurtnud.
M. Mets: Kuidas oli kohatäituvus suvel?
L. Müür:  Räägin hetkel vaid juulist nagu kokku leppisime (lisatud).
K. Rinaldo:  Üldkoosolekul räägin juunist ja augustist ka.
L. Müür:  Juulis kasutas kohta 29 last. 100% oli kohal 7 last (rohelisega). Kollasega on kirjas 
puudumised (ette teatatud ja teatamata). Ühepäevaseid puudujaid oli 6 last. Võib juhtuda, et 
mõnel juhul pani vanem lihtsalt valesti kirja.  3-6 päevaseid puudujaid oli 10 last. 10 ja rohkem 
päevi puudujaid oli 6 last. Neist kuuest lapsest 1 käis kohal vaid ühe päeva terve kuu kohta.
M. Mets: Selle „nalja” maksis vanem kinni?
L. Müür:  Jah ikka.
M. Kallus: Lasteaia poolt tuli surve, et laps võiks rohkem puhata, et õpetajad saaksid ka puhata. 
Meil oli laps pikemalt kirjas aga hoidsime kauem kodus seetõttu.
L. Müür:  Kas teada andsite? Me küll väga tervitame mõtet anda oma lastele pikem puhkus, sest 
lasteaed on täiskohaga töö aga me ei vaata sellele halvasti, kui peate tööl käima.
M. Kallus:  Andsime ikka.
R. Tänav: Kas ma kuulsin õigesti, et õpetajad tahavad rohkem puhata?
M. Kallus:  Et oleks võimalik puhkuseid paremini korraldada ja võimalikult vähe lapsi kohale 
tuleks.
M. Mets: Siin rääkisime pigem selles võtmes, et laps saaks pikemalt puhata. Ma ei tea, kuidas 
rühmas räägiti.
M. Kallus:  Kusagil on siis info sassi läinud.
K. Rinaldo:  Õpetajate puhkused on märtsi lõpuks paigas. Eesmärk oli, et laps saaks vähemalt 
kaks nädalat jutti puhata.
R. Tänav: Meil on juhtunud ka nii, et laps üldse ei puhka.
L. Müür:  Siin listis oli laps, kes puhkas vähem kui kaks nädalat.
R. Tänav: Panen südamele, et haigus ei ole puhkus.
K. Luik:  Äkki suvel haiguse tõttu puudumine on tingitud sellest 5 tööpäeva ette teatamisest? 
L. Müür:  Kusjuures haiguse tõttu puudus vaid kolm last, seega ma eriti ei usu.



K. Luik: Meil tuli rühmas jutuks ja paluti küsida, et miks suvel ja muul ajal etteteatamise 
päevade arv erinema peab?.
K. Rinaldo:  See erisus kaob järgmisest aastast ära. See on lihtsalt meie lasteaia eripära. Uue 
valla seaduse järgi on teatamise tähtaeg 15.05. Selleks ajaks annad teada, kas laps käib või ei käi 
suvel lasteaias. 
M. Kallus:  Sellisel juhul ma panengi oma lapse terveks suveks kirjas, sest ma ei tea nii pikalt 
ette.
R. Tänav: Puhkuse graafikud peavad märtsi lõpuks valmis olema. See tuleneb seadusest.
L. Müür: Lasteaias ja koolis käivate laste vanematel on seaduse järgi õigus puhata laste 
koolivaheajal.
M. Soolo: See on seadus aga reaalsus on midagi muud. Kui mul puhkus muutub, kas siis saan 
tuua, kuigi 15.05 on möödas?
L. Müür:  Oleme alati vastu tulnud. 5 tööpäeva tuleb lasteaia kodukorrast ja on koondrühmade 
teema, et teaksime paremini rühmi ning puhkusi planeerida.
K. Rinaldo:  Näitan ja räägin üldkoosolekul kuidas ühes rühmas oli (vist) juunikuus kirjas 15 last
aga kohale tuli 1. Lapsi on pigem vähe kui palju. Toit on neile tellitud ja läheb raisku. Igaks 
juhuks ei tasu lapsi kirja panna. 
L. Müür:  Siin tabelis on näha, kui palju lapsi oleks pidanud kohal olema ja kui palju reaalselt 
oli. Suvel on trend üldse mitte teatada.
M. Mägi: Aga kui etteteatamise aeg on 5 tööpäeva, siis mis mõttega ma teatan, et täna ei tule?
L. Müür: See on pikema puudumise korral nii. Näiteks kui sa tead täna, et sa ei too last 
järgmisel esmaspäeval lasteaeda, siis sa ei pea selle päeva eest toiduraha maksma, sest 
teatamiseks oli piisav aeg.  Kui sa teatad täna hommikul enne üheksat, et laps ei tule täna 
lasteaeda, siis pead selle eest  maksma toiduraha, sest ette on teatatud liiga vähe aega. Ka suvel 
kehtib see, et kui täna teatad, et laps ei tule, siis olenevalt teatamise kellaajast maksad ainult 
esimese päeva eest (kui enne üheksat) või ka järgmise päeva eest (kui peale üheksat).
M. Mägi:  Ma sain praegu aru, et saan eelmisel päeval teatada. Õpetaja ütles, et hakkas kehtima 
uus asi – kolm tööpäeva ette teatamist.
M. Soolo: See kolm päeva on väga vana asi.
L. Müür: See on etteteatatud puudumine. Annan kolm päeva ette teada ja ei maksa toiduraha.
K. Luik:  Puudumistest tuleb üle rääkida. Tundub, et sellega on segadus.
K. Rinaldo:  Teeme seda üldkoosolekul. Õpetajad said paberi puudumiste märkimise kohta. 
Andke teada ka uuesti lasteaeda tagasi tulemisest.
L. Müür:  Meil on ka selliseid vanemaid, kes lihtsalt ei teata, sest nende eest maksab toiduraha 
vald. See on valla raha pahatahtlik raiskamine. Palusin rühmadel neist endale teada anda.
M. Mets: Kairi ütleb, millal on uus koosolek.
L. Müür:  Iga kuu kolmas kolmapäev oli varem. Võiks jätkuda.
K. Rinaldo:  16.10 siis. See on hea küll, kui on mingi kindel aeg.
A. Laanemaa: Kuidas kokkupandud sõimedega on? Mis tulevik toob?
R. Tänav: Võibki hakata nii olema.
K. Rinaldo:  Lastel ei olnud sellega probleemi. Hetkel on meil kolm 2-3aastaste rühma, milles on
veidi alla 40 lapse. Uuel aastal on nad 3-4aastased ja neid on kahe rühma jagu. Ilmselt tuleb 
kokku tõsta, sest muidu ei saa 1,6-2aastaseid vastu võtta.
M. Mets: Kas tegevuskava kooskõlastuse võib teha elektroonselt vana koosseisuga? Või uue 
koosseisuga 16.10?
K. Rinaldo: Saab teha ka vana koosseisuga. Uued liikmed valitakse ju septembrikuu jooksul.
M. Mets: Teeme ära.

TEADMISEKS:
5.1. Tegevuskava kooskõlastatakse elektoonselt.
5.2. Järgmine hoolekogu koosolek on 16.10 kell 17.
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juhataja protokollija


